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Rada partnerstva Košického kraja 

pre integrovaný územný rozvoj 

 

Košice: 

  

09.05.2023 

Číslo: 01182/2023/ORR-18762 

Vybavuje: Ing. Angelika Theinerová  

angelika.theinerova@vucke.sk 

055/619 66 92, 0907 704 050 

          

   

 

ZÁPISNICA 

 

z ustanovujúceho zasadnutia Komôr Rady partnerstva  

a z prvého zasadnutia Rady partnerstva Košického kraja,  

 

Dátum konania:  26. apríla 2023 od 9:30 do 11:30 hod. 

Miesto konania:  Úrad Košického samosprávneho kraja, Námestie Maratónu mieru 1  

v Košiciach, Zrkadlová sála (zasadačka č. 208 na 1. poschodí). 

Príloha 1:   Prezenčná listina 

Príloha 2:   Uznesenia 

 

Program rokovania:   9:30 - 11:30 hod. 

 

PROGRAM: 

1. Otvorenie, zistenie počtu prítomných členov, predstavenie a schválenie programu 

rokovania  

2. Voľba predsedu Komory miestnej samosprávy   

3. Voľba predsedu Komory sociálno-ekonomických partnerov  

4. Vymenovanie členov Rady Partnerstva Košického kraja 

5. Schválenie Rokovacieho poriadku Rady partnerstva Košického kraja  

6. Schválenie Integrovanej územnej stratégie Košického kraja 2022 - 2030  

7. Rôzne  

8. Záver 

 

Stručný záznam priebehu rokovania 

K bodu č. 1    

Otvorenie, zistenie počtu prítomných členov, schválenie programu rokovania  

Predseda Rady partnerstva (RP) privítal všetkých členov RP a hostí, otvoril ustanovujúce 

zasadnutie Komôr Rady partnerstva a prvé zasadnutie Rady partnerstva Košického kraja. 

Zasadnutie sa uskutočnilo hybridnou formou. Z celkového počtu 27 členov Rady partnerstva 

bolo prítomných 25 členov, čo bola nadpolovičná väčšina a zasadnutie bolo 

uznášaniaschopné. Predseda v rámci inštrukcií k rokovaniu oznámil, že z rokovania bude 

vyhotovený zvukový záznam, ktorý bude slúžiť výlučne pre účely zhotovenia zápisnice.  

Návrh programu rokovania Rady partnerstva bol vopred zaslaný všetkým členom Rady 

partnerstva emailom. K návrhu programu rokovania neboli pripomienky. 
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Diskusia:  

K bodu č. 1 diskusia neprebehla.  

 

Záver: 

Predseda RP požiadal členov RP o hlasovanie o programe rokovania. 

 

Uznesenie č. 1/1/2023/RP 

Rada partnerstva Košického kraja schvaľuje program rokovania z ustanovujúceho zasadnutia 

Komôr Rady partnerstva a prvého zasadnutia Rady partnerstva Košického kraja podľa 

predloženého návrhu na uznesenie. 

Podľa článku 14 Štatútu Rady partnerstva odsek 5a, hlasovanie prebehlo rovným hlasovaním, 

pri ktorom má každý člen Rady partnerstva jeden rovný hlas; na schválenie návrhu uznesenia 

alebo jeho časti je potrebný súhlas nadpolovičnej väčšiny hlasov prítomných členov Rady 

partnerstva. 

Hlasovanie č. 1  

Prítomní: 25 

Za: 25                                          Proti: 0                                 Zdržal sa: 0 

Program zasadnutia bol schválený. 

 

K bodu č. 2 

Voľba predsedu Komory miestnej samosprávy 

V súlade s článkom 16 Štatútu rady partnerstva Košického kraja pre integrovaný územný 

rozvoj, Komory si na svojom ustanovujúcom zasadnutí zvolia predsedov komôr spomedzi 

svojich členov.  

Predseda RP požiadal členov Komory miestnej samosprávy (KMS), t.j. predsedov 

jednotlivých Kooperačných rád Strategicko–plánovacích regiónov a predsedov Kooperačných 

rád Územia udržateľného mestského rozvoja, aby navrhli spomedzi svojich členov predsedu 

Komory miestnej samosprávy. Návrh kandidáta mohol predložiť ktorýkoľvek člen Komory.  

Marek Čižmár navrhol za predsedu Komory Dušana Tomaška a zároveň uviedol dôvody, pre 

ktoré navrhol Dušana Tomaška za predsedu Komory.  

Štefan Daňo navrhol za predsedu komory Jaroslava Polačeka. Hlasovanie prebehlo v poradí 

v akom boli kandidáti navrhnutí. Každý člen Komory mohol hlasovať iba raz. 

Hlasovanie č. 2 (hlasovanie č. 1 v KMS) 

Členovia Komory miestnej samosprávy volia za  svojho predsedu Dušana Tomaška. 
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Prítomní: 9 

Za: 8                                          Proti: 0                                     Zdržal sa: 0 

Hlasovanie č. 3 (hlasovanie č. 2 v KMS) 

Členovia Komory miestnej samosprávy volia za  svojho predsedu Jaroslava Polačeka. 

Prítomní: 9 

Za: 1                                          Proti: 0                                      Zdržal sa: 0 

Predseda RP skonštatoval,  že za predsedu Komory miestnej samosprávy bol zvolený Dušan 

Tomaško. 

Uznesenie č. 1/1/2023/KMS 

Komora miestnej samosprávy si spomedzi svojich členov zvolila za predsedu Komory 

miestnej samosprávy Dušana Tomaška, ktorému určuje kompetencie podľa predloženého 

návrhu na uznesenie.  

Uznesenie bolo schválené.  

 

K bodu č. 3   

Voľba predsedu Komory sociálno - ekonomických partnerov 

V súlade s článkom 16 Štatútu rady partnerstva Košického kraja pre integrovaný územný 

rozvoj, Komory si na svojom ustanovujúcom zasadnutí zvolia predsedov komôr spomedzi 

svojich členov.  

Predseda RP požiadal členov Komory sociálno - ekonomických partnerov (KSEP), aby 

navrhli spomedzi svojich členov predsedu Komory sociálno - ekonomických partnerov.  

 

Diskusia 

Predseda RP otvoril diskusiu k tomuto bodu a poprosil členov komory sociálno  - 

ekonomických partnerov o návrh na predsedu komory. Jaroslav Tešliar navrhol za predsedu  

Komory sociálno - ekonomických partnerov Juraja Slafkovského a uviedol dôvody,  

pre ktoré ho navrhol za predsedu komory.  

 

Hlasovanie č. 4 (hlasovanie č. 1 v KSEP)  

Členovia Komory miestnej samosprávy volia za svojho predsedu Juraja Slafkovského. 

Prítomní: 5 

Za: 4                                          Proti: 0                                     Zdržal sa: 1 

Predseda RP skonštatoval,  že za predsedu Komory sociálno–ekonomických partnerov bol 

zvolený Juraj Slafkovský.  
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Uznesenie č. 1/1/2023/KSEP 

Komora sociálno - ekonomických partnerov si spomedzi svojich členov volí za predsedu 

Komory sociálno - ekonomických partnerov p. Juraja Slafkovského, ktorému určuje 

kompetencie podľa predloženého návrhu na uznesenie.  

Uznesenie bolo schválené.  

K bodu č. 4   

Vymenovanie členov Rady Partnerstva Košického kraja 

V súlade s článkom 4 Štatútu Rady partnerstva predseda RP vymenoval jej členov 

odovzdaním Menovacích dekrétov (pri podpise prezenčnej listiny),  a informoval, že ostatným 

členom budú Menovacie dekréty zaslané poštou. 

Diskusia 

Predseda RP informoval, že k dnešnému dňu Rada partnerstva neeviduje nomináciu  

z Ministerstva financií Slovenskej republiky a požiadal zástupcu MIRRI SR o zabezpečenie 

predmetnej nominácie.  

Zástupca MIRRI, Marián Cipár, oboznámil členov RP, že nominácia za Ministerstvo financií 

SR by mala byť vyriešená do mesiaca, nakoľko prebiehajú rokovania v tejto veci.  

Podľa článku 14 Štatútu Rady partnerstva odsek 5a, hlasovanie prebehlo rovným hlasovaním, 

pri ktorom má každý člen Rady partnerstva jeden rovný hlas; na schválenie návrhu uznesenia 

alebo jeho časti je potrebný súhlas nadpolovičnej väčšiny hlasov prítomných členov RP. 

Uznesenie č. 1/2/2023/RP 

Rada partnerstva Košického kraja berie na vedomie výsledky volieb a vymenovanie členov 

Rady partnerstva Košického kraja.  

Hlasovanie č. 5  

Prítomní: 25 

Za: 25                                          Proti: 0                                     Zdržal sa: 0 

Uznesenie bolo schválené.  

K bodu č. 5   

Schválenie Rokovacieho poriadku Rady partnerstva Košického kraja 

Na schválenie bol predložený Rokovací poriadok Rady partnerstva Košického kraja pre 

integrovaný územný rozvoj, ktorý upravuje bližšie činnosť Komôr Rady partnerstva  

a technického sekretariátu Rady partnerstva Košického kraja.  

Hlavným dôvodom pre vypracovanie rokovacieho poriadku Rady Partnerstva Košického kraja 

bola úprava váhy hlasov v Komore miestnej samosprávy v Článku 10 bod 6 a 7 Štatútu Rady 

Partnerstva Košického kraja.  
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K uvedenému došlo z dôvodu, že UMR Košice a UMR Michalovce mali dohromady viac ako 

40% podiel váhy hlasu. K úprave váhy hlasov došlo po vzájomnej dohode so všetkými UMR 

aj predsedami SPR, k čomu bolo doručené súhlasné stanovisko prostredníctvom emailu. 

Diskusia 

Zástupca UMR Michalovce, Miroslav Dufinec, sa informoval o dôvode úpravy váhy hlasov, 

na čo vedúci odboru regionálneho rozvoja, Matej Ovčiarka, odpovedal, že išlo o úpravu 

z dôvodu, že UMR má samostatne vyčlenenú alokáciu. 

Podľa článku 14 Štatútu Rady partnerstva odsek 5a, hlasovanie prebehlo rovným hlasovaním, 

pri ktorom má každý člen Rady partnerstva jeden rovný hlas; na schválenie návrhu uznesenia 

alebo jeho časti je potrebný súhlas nadpolovičnej väčšiny hlasov prítomných členov Rady 

partnerstva. 

 

Uznesenie č. 1/3/2023/RP 

Rada partnerstva Košického kraja pre integrovaný územný rozvoj schvaľuje Rokovací 

poriadok Rady partnerstva Košického kraja podľa predloženého materiálu.  

Hlasovanie č. 6:   

Prítomní: 25 

Za: 25                                          Proti: 0                                     Zdržal sa: 0 

Uznesenie bolo schválené.  

 

K bodu č. 6   

Schválenie Integrovanej územnej stratégie Košického kraja 2022 - 2030 

IÚS Košického kraja je strednodobý strategický, plánovací a vykonávací rozvojový 

dokument, pripravovaný za účasti sociálno-ekonomických partnerov, ktorého úlohou je 

riešenie potrieb rozvoja na území Košického kraja, s podporou investícií z európskych 

štrukturálnych fondov (EŠIF) v rámci Programu Slovensko. 

Gestorom IÚS je technický sekretariát Rady partnerstva, ktorý organizačne spadá pod odbor 

regionálneho rozvoja. Zástupca odboru regionálneho rozvoja bol predsedom požiadaný 

o predstavenie tohto materiálu.  

Materiál predstavila Barbora Kováčová, ktorá uviedla štruktúru materiálu, všetky východiská, 

z ktorých sa vychádzalo pri spracovaní tohto strategického dokumentu a taktiež zadefinované 

priority. Zároveň uviedla, že pripomienky od členov RP, ktoré prišli pred zasadnutím, budú 

zohľadnené a zapracované v maximálnej možnej miere. Matej Ovčiarka doplnil informáciu 

o prebiehajúcom procese posudzovania vplyvov na životné prostredie. Predmetné 

pripomienky budú zohľadnené a zapracované aj v tomto procese.  

Následne sa pristúpilo k vyhodnoteniu pripomienok.  
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Marián Cipár uviedol bližšie informácie k pripomienkam MIRRI, vyzdvihol precízne 

spracovanie analytickej časti materiálu a definoval potrebu určenia ďalšieho postupu pri 

posudzovaní materiálu z hľadiska súladu s Jednotným metodickým rámcom. Zároveň uviedol, 

že projektové zámery nie sú povinnou súčasťou IÚS, avšak mali by byť definované určité 

oblasti, kde chceme integrovať záujmy a potreby územia. Ďalej uviedol, že Jednotný 

metodický rámec sa opätovne aktualizuje. Predseda RP uviedol, že IÚS bolo vypracované 

v súlade s platným Jednotným metodickým rámcom.   

Barbora Kováčová pokračovala s vyhodnotením jednotlivých pripomienok nasledovne: 

- pripomienka Ministerstva práce sociálnych vecí a rodiny bola akceptovaná a jednoznačne 

prijatá. 

- pripomienka Ministerstva práce, sociálnych vecí a rodiny bola v plnom znení 

akceptovaná, k čomu sa zástupkyňa MPSVaR vyjadrila, že ak bude táto pripomienka 

akceptovaná, nemá k tomuto žiadne výhrady. 

- pripomienky Ministerstva školstva, vedy, výskumu a športu SR boli jednotlivo citované, 

vysvetlené a všetky vyhodnotené ako akceptované.  Ladislav Sabolčák akceptoval prijatie 

pripomienok. Zároveň navrhol, aby do budúcna bol stanovený termín na zasielanie 

pripomienok.  

- pripomienky Ministerstva životného prostredia neboli označené ako zásadné, ale ako 

bežné. Vzhľadom k tomu, že pripomienky boli doručené tesne pred zasadnutím, 

predpokladá sa, že pripomienky budú zapracované. Odbor regionálneho rozvoja sa spojí 

s Ministerstvom životného prostredia samostatne a informuje ho o vyhodnotení 

pripomienok.  

 

Marián Cipár informoval o prebiehajúcom pracovnom on-line seminári zo strany MIRRI SR 

k príprave materiálov a o zmenách v Jednotnom metodickom rámci. V tejto súvislosti 

navrhol, aby RP Integrovanú územnú stratégiu neschválila, ale iba zobrala na vedomie s tým, 

že schválená by bola až po jej prepracovaní v zmysle nových metodických usmernení.  

Predseda RP s postupom navrhovaným Mariánom Cipárom nesúhlasil a odporúčal, aby bola 

táto Integrovaná územná stratégia schválená tak, ako bola vypracovaná v zmysle platného 

Jednotného metodického rámca. Po úprave a schválení novej metodiky a Jednotného 

metodického rámca bude následne IÚS prepracovaná a následne schválená jej zmena. 

Navrhol preto, aby bola IÚS schválená aj s pripomienkami, ktoré prišli pred zasadnutím RP. 

Dušan Tomaško vo svojom vyjadrení podporil predsedu RP a vysvetlil dôvody, pre ktoré je 

nevyhnutné IÚS schváliť a následne podľa novej metodiky prepracovaný dokument opätovne 

schváliť.  

Štefan Daňo sa opýtal, či nie je v rozpore so zákonom o EIA, keď sa teraz táto IÚS schváli. 

Matej Ovčiarka vysvetlil rozdiel v schvaľovaní dokumentu Radou partnerstva a v procese 

SEA. 

Mário Gogora, zástupca Ministerstva zdravotníctva, vyjadril názor, že IÚS má zásadné 

nedostatky. Uviedol, že v materiáli absentuje povinná príloha „Projektový zásobník“, ktorá 

podľa metodiky MIRRI má obsahovať kľúčové a doplnkové projektové aktivity, tu tomu tak 

nie je. Už z definície pojmov  je zrejmé, že projektové aktivity sú kľúčové projekty kraja, čo 
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KSK aj potvrdzuje v definícii pojmov, kde subsumuje pojmy „kľúčové aktivity“ a „doplnkové 

aktivity“ (podľa metodiky MIRRI) za pojmy „Kľúčové projekty“ a „komplementárne 

projekty“. Zároveň upozornil, že na strane 42 predkladaného dokumentu v časti Oprávnené 

aktivity na čerpanie prostredníctvom IÚS pre RSO4.5 má byť uvedená len jedna zdravotnícka 

aktivita, a to „doplnenie siete centier integrovanej zdravotnej starostlivosti na základe 

optimalizácie siete nemocníc“ nakoľko ostatné uvedené aktivity nie sú oprávnené na podporu 

cez IUI.   Navrhol preto predkladaný materiál neschváliť. 

Barbora Kováčová uviedla dôvody, pre ktoré je predkladaný dokument spracovaný v takom 

znení a rozsahu. Zároveň uviedla, že dokument nemá finálny charakter z dôvodu jeho 

posudzovania podľa zákona o EIA. Je potrebné dodržať požiadavky Jednotného metodického 

rámca ako aj zákona o EIA.  

Marián Cipár opätovne uviedol dôvody, pre ktoré žiada, aby nebol predkladaný dokument 

schválený.  

Za Ministerstvo životného prostredia Juraj Smatana trval na zapracovaní predložených 

pripomienok, nakoľko ich považuje za zásadné, čo bolo akceptované bez výhrad. 

Predseda RP opakovane zdôraznil, že dokument predkladaný na jeho schválenie je 

vypracovaný v súlade s platným Jednotným metodickým rámcom a navrhol ho schváliť aj 

s pripomienkami, ktoré do dnešného dňa konania zasadnutia doručené.  

Po uzatvorení rozpravy sa pristúpilo k hlasovaniu. Podľa článku 14  bod 12 a 13 štatútu Rady 

Partnerstva na schválenie integrovanej územnej stratégie bolo potrebné hlasovať v komorách. 

Pre prijatie uznesenia je potrebný súhlas s návrhom vyjadrený v hlasovaní v najmenej 

polovici komôr, pričom je nevyhnutné súhlasné stanovisko Komory regionálnej samosprávy 

a Komory miestnej územnej samosprávy.    

Uznesenie č. 1/4/2023/RP  

Rada partnerstva Košického kraja pre integrovaný územný rozvoj schvaľuje Integrovanú 

územnú stratégiu Košického kraja 2022 – 2030 s pripomienkami, tak ako boli uvedené 

v diskusii. 

Hlasovanie č. 7 

KOMORA REGIONÁLNEJ SAMOSPRÁVY  (1 člen) 

Za hlasoval: 1    Proti hlasovalo: 0  Zdržalo sa: 0 

Hlasovanie č. 8  

KOMORA MIESTNEJ SAMOSPRÁVY (9 členov) 

Za hlasovalo: 9  Proti hlasovalo: 0  Zdržalo sa: 0 

Hlasovanie č. 9  
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KOMORA ŠTÁTNEJ SPRÁVY (10 členov) 

Za hlasovalo: 0  Proti hlasovalo: 8  Zdržalo sa: 2 

Hlasovanie č. 10  

KOMORA SOCIÁLNO – EKONOMICKÝCH PARTNEROV (5 členov) 

Za hlasovalo: 5 Proti hlasovalo: 0  Zdržalo sa: 0 

Uznesenie bolo schválené. 

K bodu č. 7   

Rôzne  

Predseda Rady partnerstva otvoril diskusiu v bode Rôzne, do diskusie sa nikto neprihlásil. 

K bodu č. 8 

Záver 

Predseda RP skonštatoval, že program ustanovujúceho zasadnutia Komôr Rady partnerstva 

Košického kraja a prvého zasadnutia Rady partnerstva Košického kraja bol vyčerpaný.  

V závere informoval prítomných o skutočnosti, že v najbližšej dobe bude predsedom Komôr 

Rady partnerstva Košického kraja doručená pozvánka na zasadnutie Predsedníctva Rady 

partnerstva, za účelom zriadenia tematických komisií.  

Predseda RP ukončil zasadnutie, poďakoval prítomným za účasť a zaželal všetkým šťastnú 

cestu domov. 

 

Zápisnicu vypracoval: Technický sekretariát RP dňa 12.05.2023. 

 

 

 

        

      Ing. Rastislav Trnka                                                                                                                                    

predseda Rady partnerstva Košického kraja   

 

 

 

Zástupca sekretariátu RP – overenie správnosti:  


